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Voorbereidingsnotitie ten behoeve van gesprek met VNO/NCW

Aanleiding

Op woensdag 3 maart neemt u samen met uw collega van EZK en van 14.30 -

15.30 uur deel aan een seminar met VNO-NCW en de vertegenwoordigers van de

(gesloten) sectoren. zit het seminar voor en modereert de discussie.

Hierbij de link:

5.1.2h

Advies

+ Zie algemene boodschap. Benadrukken dat er veel belangen zijn om te wegen. Waarbij het

onderwijs voorop staat.

« Inzet kabinet is: behoedzaam versoepelen, met kleine stapjes, zo snel als mogelijk is, maar met

goede inschatting van de risico’s en strakke vinger aan de pols.
« Slimme plannen van de sector zelf kunnen helpen bij het zetten van die kleine (maar zeer

belangrijke) stappen.

5.1.2 zit de sessie voor en modereert de vragen.

aan tafel

1.Welkom

2.Korte inleidingBEE ir: 10 minuten): ontwikkelingen aantal besmettingen (aandeel
regulier en VK), welk beeld geeft dat epidemiologisch, waarde Rgetal en als dat zo door gaat

(uitleg exponentieel) waar kom je dan uit, en wat doet dat met de druk op de zorg en hoe erg

is dat (IC en kliniek, plus verpleeghuizen plus druk op reguliere zorg, hoeveel reguliere
afspraken niet door konden gaan) plus veel zieke mensen in de maatschappij buiten de

ziekenhuizen en verpleeghuizen.

3.Vraag & antwoord : ondememers stellen vragen aan MEZK en MVWS

4.Afsluiting

Algemene boodschap tbv uw inbreng
« De inzet van het kabinet is om de sectoren veilig te openen zodra dat kan. Op behoedzame

wijze, stap voor stap. Betere kleine stapjes wanneer ze mogelijk zijn, dan lang wachten op het

nemen van grote stappen. De routekaart geeft ons een leidraad.

+ We moeten daarbij rekening houden met alle sectoren en de hele samenleving; overal is veel

coronaleed en iedereen snakt naar versoepelingen.

+ Het epidemiologisch beeld laat helaas zien dat er op dit moment nog weinig ruimte is. Dit vraagt

naast kleine stappen om duidelijke keuzes: niet alles kan tegelijk. We willen gecontroleerd

versoepelen en goed zicht houden op het virus. Dan kunnen we ook tijdig ingrijpen als dat

nodig is.

+ Het kabinet laat zich over versoepelingen ook breed adviseren, waaronder door het OMT. We

moeten de risico’s zo goed mogelijk inschatten.

+ EZK en andere departementen werken nauw samen met de sectoren aan slimme plannen,
testbeleid en Fieldlabs om dat sneller mogelijk te maken.

« Voor de komende tijd ziet het kabinet, met VNO-NCW, mogelijkheden in het inzetten van

toegangstesten. Deze zullen dan ook, in overleg met de sector, worden ingezet waar dat nuttig
en passend is om met kleine stappen een versnelling aan te brengen in het openen van de

sectoren.
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Mogelijke vragen (aangedragen door VNO) en antwoorden

Als ik alles op orde heb en de richtlijnen strikt volg waarom mag ik dan toch niet open?
De maatregelen zijn erop gericht om het aantal contactmomenten te beperken. Minder

contactmomenten betekent dat er minder risico is dat het virus zich verspreid. We weten dat veel

organisaties en ondernemers er alles aan willen doen om veilig open te gaan. Dat ze alle

maatregelen willen treffen om coronaproof open te gaan. Toch kunnen we nu niet alles tegelijk

openen en niet op grote schaal. De optelsom van alle extra contactmomenten en alle kleine risico’s

bij elkaar zorgt ervoor dat het aantal besmettingen dan ook weer snel kan stijgen. Daarom openen

we stap voor stap en behoedzaam. En we geven prioriteit aan de heropening van het onderwijs.
We kiezen daarbij nu voor beperkt winkelen op afspraak en contactberoepen open op afspraak en

met triage en gezondheidscheck. Stap voor stap —- met de routekaart in de hand - kijken we wat er

mogelijk is.

Wanneer kunnen we weer open, geef ons een datum!

We zouden graag een duidelijk tijdschema willen bieden met daarin precies vermeld wat op welke

datum opengaat. Dat is helaas niet mogelijk. Het virusverloop is deels onvoorspelbaar en daardoor

is geen harde datum te geven. We weten dat - zoals in de routekaart staat — de zwaarste

maatregelen het eerste beéindigd worden. En we heropenen in kleine, gecontroleerde stappen. Zo

kunnen we ook in de gaten houden wat die stappen voor effect hebben. We laten ons bij elk stap
adviseren door het OMT en vele andere betrokken partijen om een goede integrale afweging te

maken.

Waarom terrassen niet en muurtjes wel?

Met het mooie weer lonkt het samenkomen in de buitenruimte. Stranden, bossen, natuurgebieden,

parken en pleinen lopen snel vol met mensen. Het is belangrijk om op die plekken ervoor te zorgen

dat de coronaregels nageleefd worden. Daar hebben gemeenten en handhavers hun handen vol

aan.

Het bewaren van voldoende afstand is overal nodig, in privéruimten en in de openbare ruimte. Het

kabinet werkt er met de sector aan om terrassen op een verantwoorde manier zo snel mogelijk te

kunnen heropenen. Een eerste besluitvormingsmoment hierover is op 8 maart. Dan wordt bezien

of heropening van terrassen onder voorwaarden passend is.

Weet u waar de besmettingshaarden zitten, is daar onderzoek naar gedaan?
De GGD’s en het RIVM doen hier continu gericht onderzoek naar. U ant IRE verdere

toelichting vragen.

Als iedereen in de auto zit of op de fiets en niet OV dan zijn reisbewegingen toch niet erg?
In algemene zin is het goed als mensen reizen met het OV beperken tot noodzakelijke reizen. Niet

iedereen kan of wil met de fiets of te voet reizen. Een deel van de mensen stapt toch met anderen

in de auto of in het OV om de bestemming te bereiken en om op de bestemming anderen tegen te

komen. Elke heropening brengt toch extra reisbewegingen met zich mee en zorgt ervoor dat het

drukker wordt trein, metro, bus en tram. Met de maatregelen proberen we die drukte (en
contactmomenten) juist te beperken.

Achtergrond
VWS werkt, onder andere samen met VNO in het project Fastlane, aan de benodigde infrastructuur

om de sneltests straks grootschalig te kunnen uitrollen (toegangstesten). Op dit moment worden

30 oude testlocaties omgebouwd tot sneltestlocaties en de capaciteit wordt uitgebreid tot 90

inlooplocaties voor sneltesten in mei. NB: veel versoepelingen kunnen ook plaatsvinden, zonder

testen. Maar toegangstesten kan bijv zorgen dat evenementen, sportwedstrijden weer

plaatsvinden.

Het concept wetsvoorstel testbewijzen kan naar verwachting vanaf eind april van kracht worden,
waarna de toegangstests ook buiten experimentele (fieldlab)omgevingen kunnen worden ingezet.
Verder wordt gewerkt aan de IT-voorzieningen en een app om een digitaal testbewijs te kunnen

aanbieden.


